

城北華人基督教會國語崇拜講道大綱

主題：愛是不缺席 Be there with me

經文：創世記 Gen. 3:8-10

講員：傅再恩牧師

2015. 07. 05

I. **悲傷的那日** (The Sad Day) [創 Gen. 3:8-10]

『天起了涼風，耶和華神在園中行走，那人和他妻子聽見神的聲音，就藏在園裡的樹木中，躲避耶和華神的面。耶和華神呼喚那人，對他說：「你在哪裡？」他說：「我在園中聽見你的聲音，我就害怕，因為我赤身露體。我便藏了。』』

Then the man and his wife heard the sound of the LORD God as he was walking in the garden in the cool of the day, and they hid from the LORD God among the trees of the garden. But the LORD God called to the man, "Where are you?" He answered, "I heard you in the garden, and I was afraid because I was naked; so I hid."

- 耶和華神獨自在行走
God walked alone by Himself
- 亞當，夏娃躲避耶和華的面
Adam and Eve hid themselves from God

II. **大日子** (The Big Day) [創 Gen. 4:25-26]

『亞當又與妻子同房，她就生了一個兒子，起名叫塞特，意思說：「神另給我立了一個兒子代替亞伯，因為該隱殺了他。」塞特也生了一個兒子，起名叫以挪士。那時候，人才求告耶和華的名』

Adam made love to his wife again, and she gave birth to a son and named him Seth, [saying, "God has granted me another child in place of Abel, since Cain killed him."] Seth also had a son, and he named him Enosh. At that time people began to call on [the name of the Lord.

- 人終於向耶和華神呼求
People started calling God

III. **那些快樂的日子** (The Happy Days) [創 Gen. 5:22-24]

『以諾生瑪土撒拉之後，與神同行三百年，並且生兒養女。以諾共活了三百六十五歲。以諾與神同行，神將他取去，他就不在世了。』

After he became the father of Methuselah, Enoch walked faithfully with God 300 years and had other sons and daughters. Altogether, Enoch lived a total of 365 years. Enoch walked faithfully with God; then he was no more, because God took him away.

- 耶和華神與祂愛的人每天同行
God walks with the people He loves every day